
Taliolümpiamängud katuse alla!
«See oli meie kannatuse 
piir!» kommenteeris Naga
no olümpiamänge Rahvus
vahelise Olümpiakomitee 
(ROK) president Juan An
tonio Samaranch.

Spordiuaatleja

Ain Kallis

Kolmteist korda mäesuusata
mist edasi lükata, lasta sportlas
tel päevade kaupa piinelda vih
ma, tormi, äikese, udu, jäite ja 
muude ilmanähtuste meeleval
las XXI sajandi künnisel! Vene 
telereporter ütles: «Põnevusega 
ootame naiste laskesuusatami
se teatevõistlust. Kõike võib et
te tulla, kui kokku saavad kaks 
väga muutlikku nähtust — Jaa
pani ilmastik ja naised!»

Pole midagi imestada, sest 
talispordialad ongi väga ilma- 
tundlikud. Meenutame vaid: 
Sankt Moritzi olümpiamängu
del 1928 muutis järsk soojalai
ne jää- ja lumerajad täiesti 
pehmeks. Albertville’is 1992 
meenutas laskesuusatajate 
sõit rohkem veesuusatamist 
ning tulistada tuli tihedas 
udus päris umbes. Sarnaseid 
näiteid võib leida veel palju.

ROKi märtsikuisel istungil 
kavandati tõeliselt revolutsioo
niline kava tulevaste taliolüm
piamängude läbiviimiseks — 
tuua peaaegu kõik alad katuse 
alla! Praegusele põlvkonnale ei 
tundu enam sugugi imelik nä
ha kinnistel staadionidel jääho
kit, ilu- ja kiiruisutamist, curlin- 
gut, kelgutamist ja bobisõitu 
kunstlikus jäärennis. Ometi 

võisteldi kõigil neil aladel veel 
alles hiljuti lageda taeva all. 
Alad, mis vajavad pikemat dis
tantsi (murdmaa- ja mäesuu
satamine), kavatsetakse viia 
suurtesse plasttunnelitesse, lü
hemaid suusadistantse läbitak
se suurematel staadionidel (või 
hiiglaslike kuplite all).

See kõik eeldab muidugi to
hutuid kulutusi kunstliku lu
me tootmiseks, varikatuste 
ehitamiseks jne, see-eest on 
sportlased võrdsetes tingi
mustes, rääkimata pealtvaata
jate mugavustest. Võistlus pa
kub rohkem naudingut sport
lastele, alad toimuvad täpses 
vastavuses ajakavaga (teleüle- 
kanded!).

Saudi Araabia esindaja esi
tas veelgi radikaalsema ette
paneku — viia suusavõistlu

sed läbi staadionil jooksval 
ringil, võistluste käik ja tule
mused oleksid nähtavad suur
tel tabloodel. See soovitus lü
kati enamuse poolt aga kind
lalt tagasi.

Selliste olümpiate läbivii
mine on jõukohane muidugi 
vaid väga rikastele riikidele. 
Teisest küljest — taliolümpia
mänge on üldse korraldatud 
vaid käputäies maades. Kui 
aastaid tagasi tehti ettepanek 
viia suve OMid läbi alaliselt 
Ateenas, siis nüüd ei ole plaan 
ehitada uued taliolümpia- 
kompleksid viiele-kuuele kui
gi utoopiline. Kuidas suhtuvad 
uude ettepanekusse Eesti 
spordijuhid? Saavutati ju meie 
meeste paremad tulemused 
Naganos just rasketes ilmasti- 
kutingimustes.


